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Please read these instructions carefully and follow all instructions, guidelines, and warnings included in this product 
manual in order to ensure that you install, use, and maintain the product properly at all times. These instructions 
MUST stay with this product.

By using the product, you hereby confirm that you have read all instructions, guidelines, and warnings carefully and 
that you understand and agree to abide by the terms and conditions as set forth herein. You agree to use this prod-
uct only for the intended purpose and application and in accordance with the instructions, guidelines, and warn-
ings as set forth in this product manual as well as in accordance with all applicable laws and regulations. A failure to 
read and follow the instructions and warnings set forth herein may result in an injury to yourself and others, damage 
to your product or damage to other property in the vicinity. This product manual, including the instructions, guide-
lines, and warnings, and related documentation, may be subject to changes and updates. For up-to-date product 
information, please visit dometic.com.

Further product information can be accessed via QR code on the energy label on the product or via 
eprel.ec.europa.eu.

!
WARNING! 

Also observe the safety instructions on page 3 to page 4.

1  Safety instructions

D
DANGER! Failure to obey these warnings will result in death or serious injury.

Electrocution hazard

• On boats: If the device is powered by the mains, ensure that the power supply has a 
residual current circuit breaker (RCCB) or a ground fault circuit interrupter (GFCI). 
Installation, especially in potentially damp areas, must be in accordance with all appli-
cable installation regulations.

• Do not touch exposed cables with your bare hands. This applies especially when 
operating the device from the AC mains.

• Before starting the device, ensure that the power supply line and the plug are dry.

!
WARNING! Failure to obey these warnings could result in death or serious 

injury.

Electrocution hazard

• Do not operate the cooling device if it is visibly damaged.
• If the cooling device's power cable is damaged, it must be replaced with a suitable 

power cable or assembly available from the manufacturer or its service agent to pre-
vent safety hazard.

• This cooling device may only be repaired by qualified personnel. Improper repairs 
can lead to considerable hazards.

Find the full operating manual online on

documents.dometic.com/
?object_id=73034
EN

https://www.dometic.com
https://documents.dometic.com/?object_id=73034
eprel.ec.europa.eu
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• Plug the device to sockets that ensure proper connection especially when the device 
needs to be earthed.

Fire hazard

• When positioning the device, ensure the supply cord is not trapped or damaged.
• Do not locate multiple portable socket-outlets or portable power supplies at the rear 

of the device.
• Keep the ventilation openings on the device housing or in installations free of 

obstructions.
• Do not use any mechanical objects or other means to speed up the defrosting pro-

cess, unless they have been recommended by the manufacturer for this purpose.
• Do not open or damage the refrigerant circuit.
• Do not use electrical devices inside the cooling device unless they are recommended 

by the manufacturer for that purpose.
Health hazard

• This device can be used by children aged from 8 years and above and persons with 
reduced physical, sensory or mental capabilities or lack of experience and knowl-
edge if they have been given supervision or instruction concerning use of the device 
in a safe way and understand the hazards involved.

• Children aged from 3 to 8 years are allowed to load and unload cooling devices.
• Children must be supervised to ensure that they do not play with the device.
• Cleaning and user maintenance must not be carried out by unsupervised children.
Explosion hazard

• Do not store any explosive substances such as spray cans with a flammable propellant 
in the cooling device.

!
CAUTION! Failure to obey these cautions could result in minor or moderate 

injury.

Electrocution hazard

• Before starting the cooling device, ensure that the power supply line and the plug are 
dry.

• Disconnect the cooling device from the power supply
– Before each cleaning and maintenance
– After every use

Health hazard

To avoid contamination of food, observe the following 
instructions:

• Check if the cooling capacity of the device is suitable for storing the food to be 
cooled.

• Food may only be stored in its original packaging or in suitable containers.
• Opening the cooling device for long periods of time can cause significant increase of 

the temperature in the compartments of the device.
EN
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• Clean regularly surfaces that can come in contact with food and accessible drainage 
systems.

• If the device is left empty for long periods:
– Switch off the device.
– Defrost the device.
– Clean and dry the device.
– Leave the lid open to prevent mold developing within the device.

A
NOTICE! Damage hazard

• Check that the voltage specification on the data plate corresponds to that of the 
energy supply.

• Only connect the cooling device as follows:
– With the DC connection cable to a DC power supply in the vehicle
– Or with the AC connection cable to an AC power supply

• Never pull the plug out of the socket by the cable.
• If the cooling device is connected to a DC outlet, disconnect the cooling device and 

other power consuming devices from the battery before connecting a quick 
charging device.

• If the cooling device is connected to a DC outlet, disconnect the cooling device or 
switch it off when turning off the engine. Otherwise the battery may be discharged.

• The cooling device is not suitable for transporting caustic materials or materials con-
taining solvents.

• Do not place the cooling device near naked flames or other heat sources (heaters, 
direct sunlight, gas ovens etc.).

• Risk of overheating!

Ensure at all times that there is a minimum of 50 mm ventilation on all sides of the cool-
ing device. Keep the ventilation area free of any objects that could obstruct the air 
flow to the cooling components.
Do not use or store the cooling device in closed compartments or areas with none or 
minimal air flow.

• Do not fill the inner container with ice or fluids.
• Never immerse the cooling device in water.
• Protect the cooling device and cables against heat and moisture.
• The device shall not to be exposed to rain.

2  Intended use

The cooling device is suitable for cooling food. The cooling device is designed to be operated from a DC on-board 
power supply of a vehicle or boat, from a DC auxiliary battery or from an AC power supply.

The cooling device is suitable for camping use.

The cooling device is intended to be used in household and similar applications such as

• Staff kitchen areas in shops, offices and other working environments

• Farm houses
EN
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• Clients in hotels, motels and other residential type environments

• Bed and breakfast type environments

• Catering and similar non-retail applications

This product is only suitable for the intended purpose and application in accordance with these instructions.

This manual provides information that is necessary for proper installation and/or operation of the product. Poor 
installation and/or improper operating or maintenance will result in unsatisfactory performance and a possible fail-
ure.

The manufacturer accepts no liability for any injury or damage to the product resulting from:

• Incorrect assembly or connection, including excess voltage

• Incorrect maintenance or use of spare parts other than original spare parts provided by the manufacturer

• Alterations to the product without express permission from the manufacturer

• Use for purposes other than those described in this manual

Dometic reserves the right to change product appearance and product specifications.

3  Operation

3.1  Saving energy

• Choose a well ventilated location which is protected from direct sunlight.

• Allow warm food to cool down first before placing it in the cooling device to keep cool.

• Do not open the cooling device more often than necessary.

• Do not leave the cooling device open for longer than necessary.

• If the cooler has a basket: For optimal energy consumption, position the basket according to its position on 
delivery.

• On a regular basis, make sure the lid seal still fits properly.

3.2  Operating

To avoid food waste, note the following:

• Keep temperature fluctuation as low as possible. Only open the cooling device as often and for as long as nec-
essary. Store the foodstuff in such a way that the air can still circulate well.

• Adjust the temperature to the quantity and type of the foodstuff.

• Foodstuff can easily absorb or release odor or taste. Always store foodstuff covered or in closed contain-
ers/bottles.

Scope of delivery: fig. 1

Proceed as shown:

• Connecting to a battery: fig. 2

• Connecting to an AC power supply: fig. 3

• Switching on: fig. 4

• Switching off and storing: fig. 5

• Selecting the temperature units: fig. 6

• Setting the temperature: fig. 7

• Using the battery monitor: fig. 8

• Setting the display‘s brightness: fig. 9
EN
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• Switching off the compartments: fig. 0

• Switching on the compartments: fig. a

• Fixing with safety belt (CFF12): fig. b

4  Warranty

The statutory warranty period applies. If the product is defective, please contact your retailer or the manufacturer's 
branch in your country (see dometic.com/dealer).

For repair and warranty processing, please include the following documents when you send in the product:

• A copy of the receipt with purchasing date

• A reason for the claim or description of the fault

Note that self-repair or non-professional repair can have safety consequences and might void the warranty.

5  Disposal

Recycling products with non-replaceable batteries, rechargeable batteries or light 

sources

Recycling packaging material

➤ If the product contains any non-replaceable batteries, rechargeable batteries or light sources, you 
don't have to remove them before disposal.

➤ If you wish to finally dispose of the product, ask your local recycling center or specialist dealer for 
details about how to do this in accordance with the applicable disposal regulations.

➤ The product can be disposed free of charge.

➤ Place the packaging material in the appropriate recycling waste bins wherever possible.
EN

http://www.dometic.com/dealer
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يرُجى قراءة هذه التعليمات، والإرشادات، والتحذيرات الواردة في دليل المنتج المشار إليه واتباعها بعناية للتأكد من تركيب المنتج، واستخدامه، 
وصيانته بشكلٍ صحيحٍ في جميع الأوقات. يجب أن تحُفظ هذه التعليمات مع هذا المنتج.

باستخدام هذا المنتج، فإنك تؤكد بمقتضى ذلك أنك قد قرأت إخلاء المسؤولية المشار إليها، وكافة التعليمات، والإرشادات، والتحذيرات بعناية وأنك 
تفهم الشروط والأحكام وتوافق على الالتزام بها على النحو المنصوص عليه هنا. كما توافق على استخدام هذا المنتج فقط للغرض والاستعمال المقصود 
وفقاً للتعليمات، والإرشادات، والتحذيرات على النحو المنصوص عليه في دليل المنتج المشار إليه وكذلك وفقاً لجميع القوانين واللوائح المعمول بها. 
قد يؤدي عدم قراءة التعليمات والتحذيرات المنصوص عليها في هذه الوثيقة واتباعها إلى حدوث إصابة لك وللآخرين أو تلف منتجك أو تلف الممتلكات 
الأخرى الموجودة بالقرب منه. قد يخضع دليل المنتج المشار إليه، بما فيه من تعليمات وإرشادات وتحذيرات، والوثائق ذات الصلة للتغيير والتحديث. 

documents.dometic.comللحصول على أحدث معلومات عن المنتج، يرُجى زيارة 

 الموجود على ملصق الطاقة على المنتج أو عبر الموقع QRلمزيد من المعلومات حول المنتج، يمكن الوصول إليها عبر رمز 
eprel.ec.europa.eu.

!
تحذير!

.4صفحة إلى 3صفحةيرُجى أيضًا ملاحظة إرشادات السلامة الموجودة في 

إرشادات السلامة  1

D
إن عدم الالتزام بهذه التحذيرات سيؤدي إلى الوفاة أو حدوث إصابات خطيرة.خطر!

خطر التعرض إلى الصعق الكهربائي
عند التشغيل: في حال تشغيل الجهاز بواسطة التيار الكهربي الرئيسي، تأكد من أن مصدر الطاقة يحتوي على •

). يجب أن يكون GFCI) أو على قاطع دائرة خطأ التيار الأرضي (RCCBقاطع دائرة للتيار المتبقي (
التركيب، خاصة في المناطق التي يحتمل أن تكون رطبة، وفقا لجميع لوائح التركيب المعمول بها.

 ينطبق هذا خصوصا عند تشغيل الجهاز بالتيار الكهربائي المتردد لا تلمس الكابلات المكشوفة بيدين عاريتين.•
AC.

تأكد قبل بدء تشغيل الجهاز لأول مرة من أن خط إمداد الطاقة والقابس جافين.•

!
عدم الالتزام بهذه التحذيرات قد يسفر عنه الوفاة أو التعرض لإصابات خطيرة.تحذير!

خطر التعرض إلى الصعق الكهربائي
تجنب تشغيل جهاز التبريد في حالة وجود عيوب واضحة به.•
في حالة تلف كابل الطاقة الخاص بجهاز التبريد، فيجب استبداله بكابل طاقة جديد مناسب أو بمجموعة متوفرة •

من الشركة المصنعة أو وكيل خدمتها لتجنب مخاطر السلامة.
يمكن أن تؤدي الإصلاحات غير ينبغي تجنب إجراء إصلاحات بجهاز التبريد هذا إلا على يد أشخاص مؤهلين. •

السليمة إلى حدوث مخاطر بالغة.
قم بتوصيل الجهاز بالمقبس الذي يضمن اتصال مناسبا خاصة عندما يحتاج الجهاز إلى التأريض.•

خطر حريق
عند وضع الجهاز، احرص على أن يكون سلك التغذية الكهربائية غير عالق أو تالف.•
مغذيات القدرة الكهربائية المتنقلة في خلفية الجهاز.لا تضع المقبس متعدد المنافذ المتنقل أو •
احرص على عدم وجود أي عوائق أمام فتحات التهوية في غطاء الجهاز أو في التركيبات.•

تجد دليل التشغيل كاملاً على الإنترنت
documents.dometic.com/

?object_id=73034
AR

https://documents.dometic.com/?object_id=73034
https://www.dometic.com
eprel.ec.europa.eu
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لا تستخدم أي قطع ميكانيكية أو وسائل أخرى للتسريع من عملية إذابة الثلج، ما لم يوصى بهذا من قبل الشركة •
المصنعة من أجل هذا الغرض.

لا تفتح أو تتلف دائرة مادة التبريد.•
لا تستخدم الأجهزة الكهربائية داخل جهاز التبريد إلا أوصت بها الشركة المصنعة لهذا الغرض.•

المخاطر الصحية
 سنوات وأكبر، أو الأشخاص الذين يعانون من إعاقة بدنية 8يمكن استخدام هذا الجهاز بواسطة الأطفال عمر •

أو حسية أو عقلية، أو ليس لديهم الخبرة والمعرفة الكافية، طالما كان هناك إشراف عليهم أو تم إعطاؤهم 
التعليمات الخاصة باستخدام الجهاز بطريقة آمنة، وكانوا مدركين للأخطار التي يمكن التعرض لها.

سنوات بملء وتفريغ أجهزة التبريد.8و3يسمح للأطفال الذين تتراوح أعمارهم بين •
يجب الإشراف على الأطفال للتأكد من عدم لعبهم بالجهاز.•
يجب عدم التنظيف والصيانة من قبل الأطفال من دون إشراف.•

خطر الانفجار
وقود قابل للاشتعال.تجنب التخزين داخل جهاز التبريد مواد قابلة للانفجار، مثل البخاخات التي تحتوي على •

!
إن عدم الالتزام بهذه التنبيهات يمكن أن يؤدي إلى حدوث إصابات بسيطة أو متوسطة.احتراس!

خطر التعرض إلى الصعق الكهربائي
تأكد قبل بدء التشغيل من جفاف جهاز التبريد وخط مصدر الطاقة والقابس.•
افصل جهاز التبريد عن مصدر الطاقة•

قبل كل تنظيف وصيانة–
بعد كل استخدام–

المخاطر الصحية
لتجنب تلوث الطعام يجب مراعاة "التعليمات" التالية:

تأكد من أن سعة تبريد الجهاز مناسبة لتخزين الطعام الذي تريد تبريده.•
لا يمكن حفظ الأطعمة إلا في عبواتها الأصلية أو في -حاويات مناسبة.•
يمكن أن يؤدي فتح جهاز التبريد لفترات طويلة من الوقت إلى زيادة درجة حرارة أقسام الجهاز بصورة كبيرة.•
وأنظمة التصريف التي يمكن الوصول إليها.قم بانتظام بتنظيف الأسطح التي تلامس الأطعمة •
إذا ترُك الجهاز فارغًا لفترات طويلة:•

أوقف تشغيل الجهاز.–
أذب الثلج المتكوّن في الجهاز.–
نظف الجهاز وجففه.–
دع الغطاء مفتوحا لمنع تكوّن العفن داخل الجهاز.–

A
خطر التلفتنبيه!

تحقق من أن بيانات الجهد على لوحة البيانات تتوافق مع بيانات مصدر الطاقة.•
تجنب توصيل جهاز التبريد إلا على النحو التالي:•

باستخدام كابل توصيل تيار مستمر لمصدر طاقة تيار مستمر في السيارة–
.ACأو باستخدام كابل توصيل تيار متردد إلى مصدر طاقة التيار المتردد –

تجنب مطلقاً فصل القابس من المقبس عن طريق شده من كابل الطاقة.•
، فقم بفصل جهاز التبريد والأجهزة الأخرى المستهلكة DCإذا كان جهاز التبريد متصلا بمقبس تيار مستمر •

للطاقة من البطارية قبل توصيل جهاز الشحن السريع.
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، فافصل جهاز التبريد أو أوقف تشغيله عند إيقاف تشغيل DCإذا كان جهاز التبريد متصلا بمقبس تيار مستمر •
المحرك. وإلا فقد يتم تفريغ شحن البطارية.

مواد كاوية أو مواد تحتوي على مذيبات.يعتبر جهاز التبريد غير مناسب لنقل •
مدفأة، ضوء الشمس المباشر، موقد مصادر حرارة أخرى (لا تضع جهاز التبريد بالقرب من لهب مكشوف أو •

غاز، وغيرها).
خطر ارتفاع درجة الحرارة!•

 ملم كحد أدنى للتهوية على الجوانب المحيطة بجهاز التبريد. احرص على عدم 50تأكد دائمًا من وجود مساحة 
وجود أي أجسام في هذه المنطقة يمكن أن تعيق وصول الهواء إلى مكونات التبريد.

لا تستخدم أو تخزن جهاز التبريد في أماكن مغلقة أو من دون تهوية أو الحد الأدنى منها.
تجنب ملء الحاوية الداخلية بأي سوائل أو ثلج.•
تجنب مطلقاً غمر جهاز التبريد في الماء.•
والرطوبة.احرص على حماية جهاز التبريد والكابلات من الحرارة •
ويجب ألا يعُرض الجهاز للأمطار.•

الغرض من الاستخدام  2
صُمم جهاز التبريد هذا ليتم تشغيله بمصدر يلائم جهاز التبريد استخدامات تبريد الطعام. جهاز التبريد ملائم للاستخدام على متن المركبات القوارب. 

طاقة تيار مستمر على متن سيارة أو قارب، بمصدر طاقة تيار مستمر من بطارية مساعدة أو بمصدر طاقة تيار متردد. 
يلائم جهاز التبريد استخدامات التخييم.

 مثل أخرى مماثلةاستخدامات في المنزل وفي جهاز التبريد مخصص ليسُتخدم
المطابخ داخل المتاجر والمكاتب وبيئات العمل الأخرى•
البيوت الريفية•
العملاء في الفنادق والنزل وغيرها من البيئات السكنية الأخرى•
البيئات التي توفر سرير وإفطار•
في عملية توريد الطعام وفي استخدامات مشابهة غير متعلقة بالبيع بالتجزئة•

هذا المنتج مناسب للغرض المقصود والاستخدام وفقا للتعليمات هذه فقط.
يوفر دليل التشغيل هذا المعلومات الضرورية للتركيب و/أو التشغيل الصحيح للمنتج. سيؤدي سوء التركيب و/أو التشغيل الخاطئ والصيانة غير 

الصحيحة إلى أداء غير مرضي وعطل محتمل.
لا تتحمل الشركة المصنعة أي مسؤولية عن أي ضرر أو تلف بالمنتج ناتج عن:

عملية التجميع أو التوصيل غير الصحيحة بما في ذلك الجهد الزائد•
صيانة غير صحيحة أو استخدام قطع غيار غير أصلية وغير مقدمة من الشركة المصنعة•
إجراء تعديلات على المنتجَ دون حصول على إذن صريح من الشركة المصنعة•
الاستخدام في أغراض أخرى خلاف الأغراض الموضحة في هذا الدليل•

 بالحق في تغيير شكل المنتج ومواصفاته.Dometicتحتفظ شركة 

الاستخدام  3

توفير الطاقة  3.1
اختر موقعاً جيد التهوية بعيدًا عن أشعة الشمس المباشرة.•
اترك الطعام الدافئ حتى يبرد أولاً قبل وضعه في جهاز التبريد للحفاظ عليه باردًا.•
لا تفتح جهاز التبريد بشكل متكرر أكثر من اللازم.•
لا تترك جهاز التبريد مفتوحاً لفترة أطول من اللازم.•
في حال كان المبرد يحتوي على سلة: للحصول على استهلاك طاقة أمثل، ضع السلة مثلما كانت عليه عند التسليم.•
AR



DometicCFF12-18-20-35-45-70DZ_SOM_4445104057_EMEA-en-ar_202x-xx-xx.book  Page 24  Monday, March 27, 2023  2:14 PM
CFF12, CFF18, CFF20, CFF35, CFF45, CFF70DZالضمان

24

تحقق بشكل منتظم من تثبيت شريط إحكام الغلق في مكانه جيدًا.•

التشغيل  3.2
لتجنب إهدار الأطعمة، عليك مراعاة التالي:

حافظ قدر الإمكان على أدنى مستوى لتقلب درجة الحرارة. لا تفتح جهاز التبريد بشكل متكرر أكثر من اللازم. خزّن الأطعمة بطريقة تسمح •
للهواء بالدوران بشكل جيد.

اضبط درجة الحرارة حسب كمية ونوع الأطعمة.•
يمكن أن تصُِدر المواد الغذائية روائح أو تمتصها. يجب دائماً تخزين المواد الغذائية مغطاة أو في حاويات/زجاجات مغلقة.•

1شكلمحتويات التسليم: 

اتبع الخطوات التالية:
2شكلالتوصيل ببطارية: •

3شكلالتوصيل بمصدر تيار متردد: •

4شكلالتشغيل: •

5شكلالإيقاف والتخزين: •

6شكلتحديد وحدات درجة الحرارة: •

7شكلضبط درجة الحرارة: •

8شكلاستخدام مراقب البطارية: •

9شكلضبط درجة سطوع الشاشة: •

0شكلإيقاف تشغيل الحجيرات: •

aشكلتشغيل الحجيرات: •

bشكل): CFF12التثبيت باستخدام حزام الأمان (•

الضمان  4
-domeيتم تطبيق فترة الضمان القانونية. إذا كان المنتج معيباً، يرجى الاتصال ببائع التجزئة أو فرع الشركة المصنعة في بلدك (انظر 

tic.com/dealer.(
لتنفيذ إجراءات الإصلاح والضمان، يجب إرفاق المستندات التالية مع المنتج:

نسخة من الفاتورة مع تاريخ الشراء•
سبب الشكوى أو وصف للعطل•

عليك الحذر من أن الإصلاح الذاتي أو غير الاحترافي قد يؤدي إلى عواقب تتعلق بالسلامة وإلغاء الضمان.

التخلص من الجهاز  5
إعادة تدوير المنتجات المزودة ببطاريات غير قابلة للاستبدال أو ببطاريات قابلة لإعادة الشحن أو بمصادر الإضاءة

إذا كان المنتج يحتوي على أي بطاريات غير قابلة للاستبدال أو بطاريات قابلة لإعادة الشحن أو على مصادر الإضاءة، ➤
فلا داعي لإزالتها قبل التخلص منها.

إذا كنت ترغب في التخلص من المنتج نهائيا، فاطلب من مركز إعادة التدوير المحلي أو التاجر المتخصص الحصول على ➤
تفاصيل حول كيفية القيام بذلك وفقا للوائح التخلص المعمول بها.

يمكن التخلص من المنتج مجانا.➤
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إعادة تدوير مواد التغليف
ضع مواد التغليف في الصناديق المناسبة الخاصة بالنفايات القابلة لإعادة التدوير قدر الإمكان.➤
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